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ОБЕКТИВЕН И НЕЗАВИСИМ РЕГУЛАТОРЕН ОРГАН

Г-н Бойко Атанасов притежава ма-
гистратура по “Планиране и прогнози-
ране на икономическите системи” от 
Университета за национално и светов-
но стопанство (УНСС), както и редица 
специализации в България и чужбина в 
сферата на икономиката. С над 20 го-
дини опит в Националната агенция за 
приходите към Министерство на фи-
нансите в България (НАП), г-н Атана-
сов е един от най-добрите специалисти 
в сферата на данъчното облагане. След 
експертните и управленските позиции в 
приходната администрация, той е номи-
ниран и в продължение на 4 години е 
изпълнителен директор на НАП.

Професионалният път на Бойко Ата-
насов преминава през поста на замест-
ник-министър в Министерството на фи-
нансите с ресор данъци и митници на 
държавата. През 2017 г. той става за-
местник-председател на Комисията за 
финансов надзор, с ресор управление 
„Надзор на инвестиционната дейност“, 
а през 2019 г. Народното събрание му 
гласува доверие да управлява Комиси-
ята за финансов надзор в ролята му на 
неин председател. 

Господин Атанасов, ако върнем лентата 
назад, защо и как решихте да се 

насочите към икономиката и в частност 
към данъчната администрация?

Моето виждане е, че икономиката е 
една от най-перспективните про-

фесии и в същото време е специалност с 
много възможности за личностно разви-
тие. В икономиката се чувствам в „свои 
води“, защото съм силен в математика-
та, мисленето, в причинно-следствени 
връзки, в анализите... А те са в основата 
на процесите в цялата икономика. Кол-
кото до данъчната администрация – ре-
шението ми беше добре обмислено. Ко-
гато завърших УНСС, имах възможността 

да се явя на конкурс и да кандидатствам 
за работа, защото тази голяма организа-
ция дава сериозни перспективи за реали-
зация. За мен това беше професионален 
избор за четвърт век напред във времето.

Кои са най-трудните и най-вълнуващите 
предизвикателства, с които сте се сблъск-

вал в професионалната си кариера?

За 20 години в приходната админи-
страция започнах от най-ниското стъ-

пало, като данъчен инспектор, преминах 
постепенно през над 8 позиции в йерар-
хията за 16 години, докато не бях избран 
за изпълнителен директор в периода 
2013 г. – 2017 г., който ръководи над 8000 
служители, отговорни за администрира-

нето на данъците и осигуровките в Бъл-
гария. Натрупах безценен опит, който ми 
позволи да познавам в детайли всички 
дейности на приходната администрация 
– от обслужване, през събиране на прихо-
ди и контрол. Познаването на тези проце-
си предопредели визията ми за това кое 
работи и кое – не, кои процеси трябва да 
се оптимизират. Бях убеден, че има нуж-
да от промяна и това е моят път и отго-
ворност. 

Всъщност най-голямото ми предизви-
кателство беше съпротивата от страна на 
самата система да се интегрират нови-
те идеи и служителите да излязат от зо-
ната си на комфорт. Ден след ден, месец 
след месец, моята цел беше да убежда-

КФН е стабилен,



ЛИЧНИЯТ АНГАЖИМЕНТ ДА ДОПРИНАСЯШ ЗА ОБЩЕСТВОТО

Най-важни са доверието и

вам, да провокирам, да намирам точните 
хора, които да са двигатели на процесите 
и с които да направим промяната. 

За мен и екипа ми имаше три основни 
предизвикателства и смятам, че се спра-
вихме много успешно с тях. На първо мяс-
то това бе дигитализацията. През 2016 г. 
НАП стана институцията с най-голям про-
цент електронни услуги в България. 

На второ място бяха контролните функ-
ции – по това време създадохме инфор-
мационната система за контрол, коя-
то разпределя и възлага ревизиите на 
случаен принцип. Така сведохме до ми-
нимум възможностите за корупционни 
практики и увеличихме доверието в ин-
ституцията. На трето място, подобрихме 
основната дейност на приходната адми-
нистрация, която е да събира данъци и 
осигуровки. Повишихме събираемост-
та като провокирахме осъзнатост в кли-
ентите на НАП, че това е тяхна отговор-
ност и през 2016 г. постигнахме над 85 % 
доброволно плащане на декларираните 
задължения. За мен това беше реална-
та промяна в начина на мислене в наше-
то общество, която постигнахме с години 
наслагване и много устойчивост на до-
брите практики. 

Как успяхте да превърнете НАП във 
функционираща организация, която 

ефективно събира приходите си и пред-
лага съвременни електронни услуги на 

гражданите и бизнеса?

Вниманието на новия мениджър е на-
сочено най-често към промяната. 

Моят фокус винаги е бил към устойчи-
вост на вече ефективните процеси, а аз ги 
познавах, защото знаех как работи всеки 
един от тях в структура като НАП. Втори-
ят акцент от моята философия беше ана-
лизът и интегрирането на най-добрите 

практики в световен план. 
За 4 години ние поканихме 
на практически уъркшопи 
стратегически директори 
и служители на най-ефек-
тивните приходни админи-
страции в света – Англия, 
Нидерландия и Швейцария. 
От тях научихме как опера-
тивно се случват нещата и 
това помогна на НАП да се 
трансформира в една по-
ефективна организация.

Третият план от визията 
ми беше развитието на ли-
дерските умения сред ме-
ниджмън-
та на НАП. 
В период 
от някол-
ко години 
водещите 
ни ръководители преми-
наха през индивидуален 
коучинг, след което сами-
те те станаха обучаващи 
на отделните екипи. Вярвам, че това мно-
го допринесе и за промяната в обслуж-
ването и в отношението към гражданите. 
Дейностите на Агенцията станаха видими 
с всекидневната ни и ясна комуникация с 
хората, успяхме  да намалим и админи-
стративната тежест за бизнеса. 

И до днес слоганът на НАП „Отговорни 
днес, сигурни за утре“ за мен е символ 
на добри резултати, екипност и прозрач-
ност в работа-
та на агенцията. 
Най-емблема-
тичният за мен 
момент беше изследването и на Бъл-
гарската стопанска камара и на Галъп за 
2016 г., където НАП беше на първо място 
в България като институцията, получила 
най-високо доверие от страна на гражда-
ните – над 50 на сто.

Какви лидерски качества са 
необходими, за да бъдеш мениджър на 
топ ниво и да ръководиш големи екипи?

За мен един лидер трябва да може да 
поема отговорност, да има визия за 

развитие, да може да оценява и внедря-
ва добрите практики след анализ и про-
верка на ефекта им върху всички еле-
менти в системата. И най-вече да може 
да комуникира с екипа си, с гражданите, 
с клиентите, с всеки потребител на услу-
гата, който има въпрос или добро пред-

ложение. За мен двете ключови ценности 
са доверие и личен ангажимент да до-
принасяш за развитие на обществото. Да-
ваш ли доверие, ще получиш доверие. 
Обучавай хората си толкова добре, че да 
имат опция да си тръгнат, да продължат 
напред, но се отнасяй с тях толкова до-
бре, че да не искат. Да си изпълнителен 
директор или председател на Комисия - 
това за мен е призвание да служиш, да 
допринасяш, да развиваш.  

Какво успяхте да промените и 
подобрите в работата на КФН?

По отношение на дигитализацията 
създадохме и предстои да пуснем в 

действие единната информационната сис-
тема на КФН. Тя обслужва, както Коми-
сията, така и поднадзорните лица. Цяла-
та комуникация става по електронен път, 
включително и тази с останалите институ-
ции. Това беше мой ангажимент, с който 
правим още една крачка към по-добрата 
оперативна комуникация между институ-
циите и поднадзорните лица. Като резул-
тат, КФН ще предоставя бързи и качестве-
ни услуги в регулаторната дейност, както и 
ще има прозрачност в надзорната дейност. 
Направихме мобилно приложение, нов  
уебсайт, който ще доразработваме. 

Позиционирахме КФН като стабилен, 
обективен и независим регулаторен ор-
ган с аргументирани позиции в общество-
то като цяло, и по-специално в сферата на 
дейността на трите ни управления, всяко 
от които отговаря за съответната област на 
небанковия финансов сектор. Подобрихме 
и външната ни комуникация с предоста-
вяне на навременна и точна информация, 
защото, за да бъдем адекватни и бизнес 
ориентирани, трябва да сме отворени и да 
можем да водим диалог. 

Активирахме нови ефективни мерки и 
механизми за създаване на предвидима 
регулаторна дейност и превантивен кон-
трол. Засилихме риск базирания надзор, 
както и осъществяването на координиран 

надзор в ситуации, където са включени и 
други институции. Успяхме да постигнем 
нивото, на което българските застрахова-
тели поддържат адекватно равнище на 
резервите си, като изпълняват изисква-
нията за платежоспособност, залегнали в 
Кодекса за застраховането. Контролира-
ме инвестиционните портфейли на пен-
сионните фондове, така че да са добре 
структурирани и силно диверсифицира-
ни. Сега те разполагат и с адекватни ре-
зерви, които да гарантират изплащане на 
пожизнените пенсии. Вярвам, че КФН има 
изключително адекватна позиция по кри-
зисните казуси и работи в много добра 
колаборация с международните органи.

Каква според Вас ще бъде ролята на 
технологиите за бъдещето развитие на 

финансовите пазари?

Технологиите са катализатор и движе-
ща сила в дизайна на финансовата ин-

дустрия. Те променят капиталовите паза-
ри, а изкуственият интелект и развитието 
в ИТ средата имат все по-голяма роля в 
алгоритмите за търговия и управление на 
риска. 

Във финансовия сектор те са нашето 
днес и нашето утре. И тук 
ще посоча основната за-
дача пред нас. Техноло-
гиите ще продължават да 
се развиват с изключително бързи темпо-
ве, ето защо финансовата индустрия носи 

отговорността да балансира между ино-
вациите, сигурността за потребителите 
и стабилния надзор, който е необходим 
за поддържане на целостта на пазара. 
Тук е и най-важната роля на Комисия-
та за финансов надзор - да осигуряваме 
стабилност и сигурност и да подкрепяме 
развитието на бизнеса и услугите към по-
требителите.

В професионално и лично отношение, 
имате ли ролеви модел за подражание, 

човек, от когото сте се учил, или от 
чиито постижения сте се възхищавал?

Да, учил съм се от моите родители. 
Техният личен пример ни задава 

пътя, по който да вървим. Уча се от хора-
та, с които съм из-
брал да споделям 
живота си – семей-
ството и приятелите 

ми. Смислено е, когато можеш да учиш 
всеки ден по нещо ново и да надграж-
даш, а не да робуваш на кумири!    

Как релаксирате от напрегнатото 
професионално ежедневие, спортувате 

ли, имате ли хобита?

Колкото по-динамичен е денят, толко-
ва по-спокоен трябва да е моментът, 

който посвещаваме само на себе си. За 
мен времето извън работа е време за по-
чивка, за разходки в природата, за опит-
ване на хубава храна, за срещи с прия- 
тели. Днес повече от всякога можем да 
съчетаваме приятните за човек неща - 
почивка с хубав филм, разходка с аудио 
книга, пътуване, време с приятели. Обо-
жавам и комуникацията с децата ми. Те 
са любопитни и отворени към света, за-
дават много въпроси и виждаш, как над-
граждат знанията си. 

Кои са любимите Ви дестинации 
за приятна ваканция или уикенд 

пътуване?

За мен пътуванията са възможност да 
открия нови хоризонти, да се откъсна 

от ежедневието и да имам поглед върху 

голямата картина. А понякога и да поми-
сля върху теми, за които никога не остава 

време в структурирания ми график. Мяс-
тото, което най-много ме зарежда, са Ро-
допите, особено през зимата. Село Гела 
е невероятна отправна точка за разход-
ки или по-сериозни преходи. През лято-
то е ред на Сакар и Странджа – прекарвам 
поне по един дълъг уикенд и на двете 
места. Обичам да пътувам в България и 
Гърция. Ние имаме и великолепни пла-
нини, и прекрасни плажове. И най-важна-
та ни мисия като родители е да разкрием 
красотата на България на децата си, за да 
растат те с обич към родината си. 

Бихте ли ни разказал нещо повече 
за семейството си? Как ще прекарате 

Коледните и Новогодишните празници?

Имам голямо и топло семейство, а 
празниците са времето за тради-

ции и много спокойствие в домашна об-
становка. Моите родители са прекрасни 
хора, децата ни са любопитни и време-

то, прекарано с най-близките, е безценно. 
Вярвам, че предстоящите празници ще са 
време за спокойствие, споделеност и по-
чивка. 

Какво бихте пожелали за себе си и за 
всички българи за идващата 2024 г.?

Пожелавам си да вярваме повече, че 
утре България ще е още по-доб- 

ро място за живеене. Да сме отговорни 
днес, за да съграждаме, да създаваме, 
да подкрепяме новите идеи, да провоки-
раме развитието на хората, на бизнеса и 
на държавата. 

И най-важното - пожелавам си да дава-
ме повече възмож-
ности на хората, 
които имат нужда 
от тях, да има идеи 

за иновации, нови посоки за развитие и 
сигурност за живота ни в България.

Г-н Бойко Атанасов 
с приветствие на 

„Застраховател на 
годината“, 2021 г.

Г-н Бойко Атанасов открива „Мотивационно 
събитие за служителите на КФН“, 2022 г.

За да създаваш креативност, трябва да провокираш 
мисленето в екипа си, от тях да идват работещи идеи…

Властта е инструмент за развитие на държавата и институ- 
циите, мотивация да постигаш резултати, а не самоцел.


